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Närvarande 

Ordförande Emilia Bjuggren (S) 

Vice ordf. Johanna Sjö (M), fr o m § 5 

Ledamöterna Claes Elmgren (S) 

Kadir Kasirga (S) 

Sultan Kayhan (S) 

Awad Hersi (MP) 

Tina Kratz (V) 

Yvonne Fernell-Ingelström (M) 

Johan Andréasson (M) 

Eva Solberg (M) 

Gulan Avci (L) 

Tjänstg ers. Anki Erdmann (V)  för Derya Uzel (MP) 

    Per Hagwall (M)   t o m § 4 för Johanna Sjö (M) 

    Jan Tigerström (M)  för Johan Fälldin (C) 

Ersättarna  Andreas Narkun (S) 

Rojan Karakaya (Fi)  deltog ej i § 4 p g a jäv 

Ofelia Namazova (KD) 

 

Förhinder hade anmälts av ledamöterna Derya Uzel (MP) och Johan 

Fälldin (C) samt ersättarna Inger Edvardsson (S), Katina Staf (S), Magnus 

Runsten, Rosmarie Axelsson (MP), Tatjana Kovacic (M), Ann-Louise 

Ebérus (M) och Hanna Gerdes (L). 

 

Föredragande vid sammanträdet var förvaltningschef Arjun Bakshi. 

Närvarande tjänstemän i övrigt var Charlotte Goliath, Jonina Gisladottir, 

Arja Lindholm, Jussi Koreila, Kicki Wattjersson och Bengt Jönsson. 

Närvarande personalföreträdare (ej § 4) var Birgitta Naess, Saco, och Eva 

Castensson, Lärarförbundet. Närvarade gjorde även 

borgarrådssekreterare Josefin Pasanen. 
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§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) öppnade sammanträdet. 

Föredragningslistan godkändes. 

 

§ 2  

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) och ledamoten Johan Andréasson 

(M) fick i uppdrag att justera dagens protokoll. Protokollet ska 

justeras måndagen den 20 juni 2016, kl. 18.00. 

 

§ 3 

Beslut om närvarorätt för personalföreträdare 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att ge 

personalföreträdarna Birgitta Naess, Saco, och Eva 

Castensson, Lärarförbundet, rätt att närvara vid nämndens 

sammanträde. 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att ge personalföreträdarna Birgitta Naess, 

Saco, och Eva Castensson, Lärarförbundet, rätt att närvara vid 

nämndens sammanträde. 
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§ 4 

Nelson Mandela-priset 2016 

AMN 2016-0074-01.05 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att föreningen Mäster 

Olofsgårdens projekt Dörren tilldelas 2016 års Nelson 

Mandela-pris. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera paragrafen 

omedelbart. 

 

Ärendet 

Nelson Mandela-priset instiftades av Stockholms stad 1998 och 

syftar till att belöna och uppmärksamma goda initiativ i arbetet för 

en mer öppen och integrerad stad.   

 

Arbetsmarknadsnämndens presidium föreslår att 

arbetsmarknadsnämnden beslutar att tilldela 2016 års Nelson 

Mandela-pris till föreningen Mäster Olofsgårdens projekt Dörren. 

 

Motiveringen lyder: 

Stockholms stad delar årligen ut Nelson Mandela-priset till en 

enskild person, en arbetsgrupp, ett projekt, en institution, en 

förening eller någon annan verksamhet som gjort särskild goda 

insatser för att skapa mötesplatser mellan nya och etablerade 

stockholmare. Arbetsmarknadsnämnden har fått in ett stort antal 

nomineringar och det är glädjande att se stockholmarnas stora 

engagemang.  

 

Årets pris går till föreningen Mäster Olofsgårdens projekt Dörren. 

Dörren är en kreativ mötesplats för nyanlända och etablerade 

stockholmare. Genom projektet får unga människor mellan 16-25 år 

stöd av professionella kulturutövare att konkretisera sina kreativa 

idéer. Projektets mentorsnätverk med möjlighet till praktik och 

studievägledning underlättar ett inträde på arbetsmarknaden för 

unga. Deras aktiviteter inspirerar och bidrar till en sammanhållen 

stad. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

14 juni 2016. 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 
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§ 5  

Yttrande över remiss av motion (2016:12) om tillfälliga 

asylboenden 

AMN 2016-0092-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till 

arbetsmarknadsförvaltningens tjänsteutlåtande som sitt 

yttrande över remissen. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera paragrafen 

omedelbart. 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat motion (2016:12) från Stina 

Bengtsson (C) om tillfälliga asylboenden till 

arbetsmarknadsnämnden för yttrande. Motionären föreslår att 

staden skyndsamt ska ta fram förslag på var tillfälliga asylbostäder 

snabbt kan sättas upp och nyttjas, samt aktivt arbeta för att skapa 

förutsättningar för grundläggande närservice, tillräckliga 

kommunikationer och säkra social trygghet i angivna områden.   

 

Arbetsmarknadsförvaltningen pekar i sitt yttrande på att det enligt 

Lag (1994:137) om mottagande av asylsökande m.fl. är 

Migrationsverket som har huvudansvaret för asylsökande och för att 

driva förläggning samt att erbjuda plats på förläggning.  

 

Arbetsmarknadsförvaltningen bedömer därför att det inte är ett 

kommunalt ansvar att ordna tillfälliga asylboenden. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

2 juni 2016. 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 
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§ 6 

Yttrande över remiss av Motion (2016:22) om tillsättande av 

utredning för att klarlägga Stockholms kommuns kostnader för 

flyktinginvandring och illegala invandrare 

AMN 2016-0093-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera paragrafen 

omedelbart. 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat motion (2016:22) om tillsättande 

av utredning för att klarlägga Stockholms kommuns kostnader för 

flyktinginvandring och illegala invandrare till 

arbetsmarknadsnämnden för yttrande. 

 

Stadens tilldelning av budgetmedel sker till nämnderna som i sin tur 

fördelar budgeten till de verksamheter de ansvarar för. 

Uppföljningen av verksamheterna och de ekonomiska resultaten 

sker i tertialrapporter och verksamhetsberättelser. Uppföljningen 

görs av de verksamhetsområden nämnden ansvarar för och är inte 

kopplad till olika medborgargrupper och deras nyttjande av 

verksamheterna. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

2 juni 2016. 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 
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§ 7 

Yttrande över revisionsrapport 2015 för 

arbetsmarknadsnämnden 

AMN 2016-0157-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande över 

revisionsrapporten. 

Ärendet 

Stadsrevisionen har granskat arbetsmarknadsnämndens verksamhet 

under 2015 och granskningen är sammanställd i en årsrapport. 

Stadsrevisionen bedömer att arbetsmarknadsnämnden i allt 

väsentligt har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt sätt. 

Nämnden har i huvudsak uppfyllt kommunfullmäktiges mål.  

 

Stadsrevisionen har emellertid noterat vissa brister avseende 

nämndens riskbedömningsarbete men dessa är inte av en sådan 

omfattning att det väsentligt påverkar bedömningen av nämndens 

interna kontroll. Nämndens prognossäkerhet har varit bristfällig. 

 

Arbetsmarknadsförvaltningen anser att Stadsrevisonens bedömning 

av ”Verksamhetens ändamålsenlighet och ekonomi” samt ”Bokslut 

och räkenskaper” är rättvisande. 

 

Förvaltningen arbetar med att utveckla prognosarbetet i syfte att 

förbättra prognossäkerheten. Emellertid föreligger det svårigheter 

att prognostisera elevantalet inom vuxenutbildningen. 

 

Arbetsmarknadsförvaltningen har också påbörjat ett 

utvecklingsarbete gällande den interna kontrollen och riskanalyser 

som bland annat innebär att enheterna ska göra egna riskanalyser 

och bedömningar som också ska ligga till grund för nämndens 

väsentlighets- och riskanalys samt internkontrollplan. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

2 juni 2016. 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Johanna Sjö m.fl. (M) lämnade följande särskilda 

uttalande. 

 

Sjukfrånvaron är en återkommande fråga när det gäller revisionen. 

Både revisorerna och förvaltningen säger att de uppställda målen 

inte är realistiska. Kartan och verkligheten stämmer inte överens. 

Då måste någonting göras för att hyfsa bilden. Man måste antingen 

öka insatserna eller ändra målen. 

 

Om man har mål, inte minst inom ett så otroligt viktigt område som 

sjukfrånvaron, är det absolut nödvändigt att man tror på dem. 

Annars kommer målstyrningen aldrig att fungera. 

 

En politik för fler jobb går hand i hand med en politik som 

underlättar för företagande och gör det enklare att anställa. Enligt 

Svenskt Näringslivs senaste granskning av det lokala 

företagsklimatet har det dessvärre skett en kraftig försämring för 

Stockholmsregionen. Stockholm har sjunkit från plats 22 till plats 

48. Det spelar ingen roll om man inrättar enheter för att förbättra 

relationer med näringslivet om verksamhet efter verksamhet enbart 

på ideologiska grunder återkommunaliseras. Det är fullkomligt 

huvudlöst. Det är att slå undan benen för arbetsgivare som hade 

kunnat bidra, och det alienerar många av de företagare som finns 

kvar. 

 

Under Alliansens tid vid makten i Stockholm gjorde staden en resa 

från plats 132 år 2006 till plats 22 år 2014. Det var en förbättring på 

hela 110 placeringar. När det gäller kommunpolitikernas attityder 

till företagande ligger Stockholm nu på föga hedervärda plats 200, 

nästan 100 platser sämre än 2014. Det tar tid att bygga upp ett 

förtroende, men det går fort att rasera ett. 

 

Ett bra företagsklimat är en förutsättning för att människor ska våga 

investera i att starta och driva företag. När Stockholm nu tappar 

stort är det oroväckande, inte minst när vi står inför stora 

utmaningar vad gäller nyanländas etablering. I stället för att tappa 

respekten och dränera orken från näringslivet borde Stockholm stad 

initiera en integrationspakt i samverkan med näringslivet och 

berörda offentliga verksamheter. Fokus ska ligga på insatser som 

mentorskap, förebilder, integration och ökade anställningar av 

människor med utländsk bakgrund.  

 

Politiken ska ge goda förutsättningar för nya jobb att växa fram. 

Stockholm ska vara en region som drar till sig människor. 



 Protokoll AMN 2016-06-14 

Sida 8 (29)  

 

 

 

 

 

Stockholm ska verka för att förbereda och rusta fler för det första 

jobbet. Fokus måste ligga på att verkligen rusta människor för jobb 

och inte på en massa annan byråkrati och annat. Därför är det 

olyckligt att det till exempel har tagit så lång tid att få till de jobb 

för unga som majoriteten har utlovat. Det har tagit tid och 

engagemang och ännu inte gett någon utdelning. 

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Gulan Avci (L) lämnade följande särskilda uttalande. 

 

När det är oroligt i världen och många människor tar sig till Sverige 

och till Stockholm ska staden ta sitt ansvar för att ge ett så bra 

mottagande som möjligt. En viktig del i detta är att de verksamheter 

som staden bedriver, bedrivs på ett stabilt sätt. 

 

Vi har sedan tidigare kunnat observera att upphandlingen av SFI 

och vuxenutbildning i staden är problematisk. Upphandlingen av 

utbildningarna har blivit överklagade två gånger. Årsrapporten kan 

nu dessutom slå fast att antal studerande har minskat inom 

vuxenutbildningen och att nämndens prognossäkerhet har varit 

bristfällig under året. Orsaken uppges vara just problemen med 

upphandlingen av SFI och vuxenutbildning som kan ha fört med sig 

ett mindre kursutbud.  

 

I takt med att fler får sin asyl prövad kommer det bli allt viktigare 

med stabila verksamheter. Liberalerna kommer noggrant och med 

viss oro följa utvecklingen. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Ofelia Namazova (KD) lämnade följande 

ersättaryttrande. 

 

Vice ordföranden Johanna Sjö m.fl. (M), ledamoten Gulan Avci (L) 

samt ledamoten Johan Fälldin (C) lämnade följande särskilda 

uttalande. 

 

Sjukfrånvaron är en återkommande fråga när det gäller revisionen. 

Både revisorerna och förvaltningen säger att de uppställda målen 

inte är realistiska. Kartan och verkligheten stämmer inte överens. 

Då måste någonting göras för att hyfsa bilden. Man måste antingen 

öka insatserna eller ändra målen. 

 

Om man har mål, inte minst inom ett så otroligt viktigt område som 

sjukfrånvaron, är det absolut nödvändigt att man tror på dem. 

Annars kommer målstyrningen aldrig att fungera. 
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En politik för fler jobb går hand i hand med en politik som 

underlättar för företagande och gör det enklare att anställa. Enligt 

Svenskt Näringslivs senaste granskning av det lokala 

företagsklimatet har det dessvärre skett en kraftig försämring för 

Stockholmsregionen. Stockholm har sjunkit från plats 22 till plats 

48. Det spelar ingen roll om man inrättar enheter för att förbättra 

relationer med näringslivet om verksamhet efter verksamhet enbart 

på ideologiska grunder återkommunaliseras. Det är fullkomligt 

huvudlöst. Det är att slå undan benen för arbetsgivare som hade 

kunnat bidra, och det alienerar många av de företagare som finns 

kvar. 

 

Under Alliansens tid vid makten i Stockholm gjorde staden en resa 

från plats 132 år 2006 till plats 22 år 2014. Det var en förbättring på 

hela 110 placeringar. När det gäller kommunpolitikernas attityder 

till företagande ligger Stockholm nu på föga hedervärda plats 200, 

nästan 100 platser sämre än 2014. Det tar tid att bygga upp ett 

förtroende, men det går fort att rasera ett. 

 

Ett bra företagsklimat är en förutsättning för att människor ska våga 

investera i att starta och driva företag. När Stockholm nu tappar 

stort är det oroväckande, inte minst när vi står inför stora 

utmaningar vad gäller nyanländas etablering. I stället för att tappa 

respekten och dränera orken från näringslivet borde Stockholm stad 

initiera en integrationspakt i samverkan med näringslivet och 

berörda offentliga verksamheter. Fokus ska ligga på insatser som 

mentorskap, förebilder, integration och ökade anställningar av 

människor med utländsk bakgrund.  

 

Politiken ska ge goda förutsättningar för nya jobb att växa fram. 

Stockholm ska vara en region som drar till sig människor. 

Stockholm ska verka för att förbereda och rusta fler för det första 

jobbet. Fokus måste ligga på att verkligen rusta människor för jobb 

och inte på en massa annan byråkrati och annat. Därför är det 

olyckligt att det till exempel har tagit så lång tid att få till de jobb 

för unga som majoriteten har utlovat. Det har tagit tid och 

engagemang och ännu inte gett någon utdelning. 
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§ 8 

Redovisning av uppdraget ”Utvärdering av fadderverksamhet” 

AMN 2016-0194-01.02 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att godkänna 

förvaltningens redovisning av uppdraget och skicka det till 

kommunstyrelsen för kännedom. 

Ärendet 

I budget 2016 gavs uppdrag till arbetsmarknadsnämnden att 

utvärdera den fadderverksamhet för nyanlända som nämnden 

bedrivit sedan 2014. 

 

Utvärderingen har genomförts under våren 2016. En elektronisk 

enkät har skickats ut till deltagare och telefonintervjuer har gjorts 

med utvalda deltagare i verksamheten. Svaren visar att 

verksamheten uppfattas ha en positiv påverkan på nyanländas 

språkinlärning och ger en förståelse för samhället. Etablerade 

personer får nya insikter och en möjlighet att bidra kring en 

samhällsutmaning. Genom att mötas får alla deltagare nya lärdomar. 

 

Utifrån resultat av utvärderingen är arbetsmarknadsförvaltningens 

samlade bedömning att konceptet är framgångsrikt då verksamheten 

har nått ut till en stor mängd deltagare med begränsade resurser. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

2 juni 2016. 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Johanna Sjö m.fl. (M) samt ledamoten Gulan 

Avci (L) lämnade följande särskilda uttalande. 

Det är roligt att fadderverksamheten som infördes under Alliansens 

styre har visat sig vara mycket framgångsrik och efterfrågad. ”det är 

glädjande att fadderverksamheten är så populär och även kan 

uppvisa ett så gott resultat såväl ur språklig synpunkt som ur 

aspekten att förvärva samhällskunskap.” Däremot framgår av 

utvärderingen att takten i matchningsarbetet behöver snabbas upp i 

syfte att förkorta väntetiden på att få en fadder tilldelad. Vår 

förhoppning är, att detta kan ske under året eftersom 
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fadderverksamheten betyder mycket för att korta ned väntetiderna 

från anländande till att komma i utbildning eller arbete. Det är också 

tydligt att ambitionerna i volym behöver ökas då dagens antal inte 

kommer att förslå när behoven ökar påtagligt. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Ofelia Namazova (KD) lämnade följande 

ersättaryttrande. 

 

Det är roligt att fadderverksamheten som infördes under Alliansens 

styre har visat sig vara mycket framgångsrik och efterfrågad. ”det är 

glädjande att fadderverksamheten är så populär och även kan 

uppvisa ett så gott resultat såväl ur språklig synpunkt som ur 

aspekten att förvärva samhällskunskap.” Däremot framgår av 

utvärderingen att takten i matchningsarbetet behöver snabbas upp i 

syfte att förkorta väntetiden på att få en fadder tilldelad. Vår 

förhoppning är, att detta kan ske under året eftersom 

fadderverksamheten betyder mycket för att korta ned väntetiderna 

från anländande till att komma i utbildning eller arbete. Det är också 

tydligt att ambitionerna i volym behöver ökas då dagens antal inte 

kommer att förslå när behoven ökar påtagligt. 
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§ 9 

Nyinhyrning och omflyttning för arbetsmarknadsförvaltningens 

verksamheter 

AMN 2016-0192-02.05.03 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att godkänna inhyrning 

av lokal, Sandhamnsgatan 8 entréplanet, för verksamheten 

Enheten för språkstödjande insatser och Alternativ SFI 

under förutsättning att kommunstyrelsens ekonomiutskott 

godkänner inhyrning. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att godkänna inhyrning 

av lokal, Rosenlundsgatan 52, plan 6 och 7 för 

verksamheten SFI-centrum och Komvuxcentrum under 

förutsättning att kommunstyrelsens ekonomiutskott 

godkänner inhyrning. 

3. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hemställa hos 

kommunstyrelsens ekonomiutskott om godkännande av i 

ärendet föreslagna förhyrningar. 

4. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att ge 

arbetsmarknadsdirektören i uppdrag att teckna erforderliga 

hyresavtal i enlighet med vad som anges i tjänsteutlåtandet. 

Detta under förutsättning att kommunstyrelsens 

ekonomiutskott godkänner inhyrningen. 

5. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera paragrafen 

omedelbart. 

Ärendet 

Förvaltningen har flera enheter på olika adresser som har brist på 

lokaler till följd av förvaltningens förändrade uppdrag och 

målgrupper. Lokalsituationen för SFI-centrum och 

Komvuxcentrum, på Hornsgatan 124, är ansträngd och behovet av 

fler arbetsplatser och mötesrum är stort. Lokalernas beskaffenhet 

gör även att de inte längre är lämpade för den verksamhet som dessa 

enheter bedriver. Bland annat gör begränsningar i ventilationen att 

det är svårt att expandera verksamheten utan omfattande 

ombyggnationer. Enheten för språkstödjande insatser (ESSI) 

bedriver idag sina verksamheter på två adresser vilket medför en 

tidskrävande logistik som försvårar möjligheterna att bedriva 

utbildningsverksamheten. Även på Åsö utbildningscentrum är 

lokalsituationen ansträngd och delar av de verksamheter som 

bedrivs där behöver flytta ut för att möjliggöra ett ändamålsenligt 

lokalnyttjande.  

 

Förvaltningen föreslår förhyrning av två nya lokaler, en på 

Rosenlundsgatan 52 för SFI-centrum och Komvuxcentrum och en 
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på Sandhamnsgatan 8 för Enheten för språkstödjande insattser 

(ESSI) samt Alternativ SFI. 

 

Den nya hyreskostnaden för SFI-centrum och Komvuxcentrum 

uppgår till 7 130 000 kr och innebär en kostnadsökning på 

2 720 000 kr på årsbasis för verksamheterna. De nya lokalerna på 

Rosenlundsgatan 52 kommer dock på sikt att inrymma fler 

verksamheter, däribland den nya enheten Studieteamet (före detta 

Vuxenteamet). 

 

För ESSI innebär flytten en ny hyreskostnad om 1 957 520 kr/år 

vilket innebär att kostnadsökningen uppgår till 1 094 456 kr/år. 

Lokalen kommer dock delas med den nya verksamheten Alternativ 

SFI som kommer bära del av kostnaden. 

 

Med anledning av de förändringar som föreslås i detta ärende 

kommer ytterligare två ärenden att lyftas till nämnden för beslut. 

Det ena ärendet omfattar inhyrning av ny lokal för Jobbtorg 

Rosenlund. Det andra ärendet gäller förslag på vilken eller vilka 

verksamheter som kan lokaliseras på Hornsgatan 124 samt vilka 

konkreta lokalanpassningar och upprustningar som behöver göras. I 

samband med detta presenteras även aktuella kostnader och 

finansiering vad gäller anpassning och flytt. 

 

Förvaltningen bedömer att lokalförändringarna ger mycket goda 

förutsättningar för att utveckla samverkan mellan nämndens 

verksamheter vilket blir till nytta för både studerande, aspiranter 

och förvaltningens medarbetare. Att förbättra lokalsituationen för 

berörda verksamheter ger även förutsättning för kvalitetsutveckling. 

För SFI-centrum och Komvuxcentrum finns även potential att 

verksamheterna kan samverka i större utsträckning än idag vilket 

möjliggörs med föreslagen lokalförändring från Hornsgatan 124 till 

Rosenlundsgatan 52.  

 

Förvaltningens bedömning är att den höjda hyreskostnaden som 

omlokaliseringarna innebär ligger på en acceptabel nivå i 

förhållande till verksamheternas behov, lokalens yta, skick och 

geografiska läge. De nya lokalerna kan även användas mer effektivt 

vilket ger en ökad kapacitet per kvadratmeter. Den totala 

hyresökningen samt kostnader för flytt, it och delvis ny möblering 

kommer hanteras inom arbetsmarknadsförvaltningens budget. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

2 juni 2016. 
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Förslag till beslut 

Ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Awad Hersi 

m.fl. (MP) samt ledamoten Tina Kratz (V) föreslog att nämnden 

skulle besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Johanna Sjö m.fl. (M) framlade ett annat förslag 

till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta 

förslag. 

 

Ledamoten Gulan Avci (L) framlade ett annat förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen till beslut mot varandra. 

Nämnden beslutade utan omröstning enligt ordföranden Emilia 

Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Awad Hersi m.fl. (MP) samt 

ledamoten Tina Kratz (V) förslag till beslut. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Johanna Sjö m.fl. (M) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

Att återremittera ärendet med hänvisning som anförs nedan 

 

I ärendet framförs att det finns behov av att samlokalisera 

arbetsmarknadsförvaltningens lokaler. Med de nya lokalerna ser 

förvaltningen goda möjligheter till ett utökat uppdrag genom interna 

och externa samarbeten. 

 

Vi ser positivt på att samlokalisera arbetsmarknadsförvaltningen 

verksamheter, dessvärre kvarstår frågetecken kring ekonomin.  Det 

är inte rimligt utifrån ett ekonomiskt perspektiv med en 

tomgångshyra om 4,9 miljoner per år för lokalerna samtidigt som 

nämnden avser att hyra in nya lokaler till en kostnad om 4,2 kronor 

miljoner per år. Av den anledningen uppmanar vi förvaltningen att 

omarbeta förlaget för att minska tomgångshyrorna och förhandla 

fram en lägre hyra. 
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Reservation 

Ledamoten Gulan Avci (L) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för sitt eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

Att  avslå förvaltningens förslag till beslut 

Att  i övrigt anföra 

 

Under förra mandatperioden påbörjade den dåvarande 

alliansmajoriteten ett arbete med att flytta ut Stockholms stads 

förvaltningar från innerstaden till ytterstadsdelar. Syftet var att 

skapa fler arbetsplatser och att bidra till ett större 

konsumtionsunderlag i ytterstadsdelar som präglades av brist på 

arbetsplatser.  

 

Bland andra Kulturförvaltningen, Äldreförvaltningen och 

Socialförvaltningen har redan flyttat, och för flera förvaltningar och 

bolag planerades för en flytt. Detta gäller bland annat AB Stokab 

och Stockholm Vatten. Totalt omfattades ca 1500 arbetsplatser. 

 

Många stadsdelar i Stockholm har ett behov av fler arbetsplatser 

och mer liv och rörelse under dagtid samtidigt som kommunala och 

statliga förvaltningar till största delen ligger koncentrerade på ett 

begränsat område i innerstaden. Om arbetsplatser kan flyttas från 

innerstaden till ytterstaden kan mark och lokaler i innerstaden 

frigöras till annat än kontor, samtidigt som befolkningsunderlaget 

under dagtid ökar, vilket skapar underlag för mer service och 

verksamheter i området. 

 

Majoritetens intresse för utlokaliseringar har däremot varit svalt. 

Exempelvis har utbildningsförvaltningens flytt helt stannat upp. Nu 

ges chansen till arbetsmarknadsförvaltningens verksamheter som 

ska flytta när lokalerna blivit för små. Det ger goda möjligheter för 

nämnden att ta beslut om utlokaliseringar av delar av nämndens 

verksamheter. Det kan till exempel handla om SFI-centrum och 

komvuxcentrum som idag finns på Hornsgatan 124 och föreslås 

flytta till Rosenlundsgatan 52. Det finns ingen anledning för 

verksamheterna att vara kvar på Södermalm, det bidrar enbart till 

högre hyror och att förvaltningen upptar lokaler som skulle kunna 

användas till något annat. Enbart SFI-centrum och komvuxcentrum 

skulle ge 80 nya arbetsplatser till ytterstaden. 

 

Omflyttningen och nyinflyttningen innebär dessutom att 

kostnaderna för hyra ökar med 43 % på två år. Det ligger i stadens 
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intresse att hålla kostnaderna för lokaler nere vilket kan uppnås med 

att flytta delar av verksamheterna till ytterstaden. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Ofelia Namazova (KD) lämnade följande 

ersättaryttrande. 

 

I ärendet framförs att det finns behov av att samlokalisera 

arbetsmarknadsförvaltningens lokaler. Med de nya lokalerna ser 

förvaltningen goda möjligheter till ett utökat uppdrag genom interna 

och externa samarbeten. 

 

Vi ser positivt på att samlokalisera arbetsmarknadsförvaltningen 

verksamheter, dessvärre kvarstår frågetecken kring ekonomin.  Det 

är inte rimligt utifrån ett ekonomiskt perspektiv med en 

tomgångshyra om 4,9 miljoner per år för lokalerna samtidigt som 

nämnden avser att hyra in nya lokaler till en kostnad om 4,2 kronor 

miljoner per år. Av den anledningen uppmanar vi förvaltningen att 

omarbeta förlaget för att minska tomgångshyrorna och förhandla 

fram en lägre hyra. 
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§ 10 

Svar på skrivelse om yrkesintroduktionsanställningar 

AMN 2016-0101-01.05 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

Ärendet 

En skrivelse från Gulan Avci och Hanna Gerdes, båda (L), har 

inkommit till arbetsmarknadsnämnden angående 

yrkesintroduktionsanställningar. I skrivelsen efterfrågas svar på 

följande frågor: 

1. Varför projektet med yrkesintroduktionsanställningar 

avslutades trots att de preliminära utvärderingarna visade 

goda resultat. 

2. Huruvida majoriteten avser att återkomma med förslag till 

nya yrkesintroduktionsanställningar. 

 

Arbetsmarknadsnämnden startade under 2014 ett arbete för att få till 

stånd yrkesintroduktionsanställningar inom staden. Det kom att 

totalt omfatta en grupp på 17 unga som fick en anställning i oktober 

2014 inom ramen för stadens visstidsanställningar för unga – så 

kallade ungdomsanställningar. Arbetet genererade alltså inte fler 

anställningar utan blev en variant av ungdomsanställningarna.  

 

Resultatet föll väl ut. 14 av de 17 ungdomar som var med vid 

starten var kvar i anställning i maj 2015. Utifrån en utvärdering av 

försöket görs bedömningen att en yrkesintroduktionsanställning är 

bra som en individuell åtgärd och bör ses som en av flera 

anställningsformer. Dock är anställningsformen omgärdad av olika 

typer av krav som gör det svårt att göra en satsning i större skala.  

 

Förvaltningen ser större möjligheter att göra en sammanhållen 

satsning på arbete kombinerat med studier inom ramen för 

utbildningskontrakt.  Kriterierna för utbildningskontrakt matchar i 

större utsträckning de grupper av ungdomar som deltar i Jobbtorg 

Stockholms verksamhet. Vid sidan av utbildningskontrakt ser 

förvaltningen positivt på att erbjuda möjligheten till 

yrkesintroduktionsanställningar som en individuell åtgärd i de fall 

det är en anställningsform som passar enskilda ungdomar. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

2 juni 2016. 
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Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Gulan Avci (L) lämnade följande särskilda uttalande. 

Yrkesintroduktionsanställningarna (YA-jobb) har som Liberalerna 

tidigare konstaterat positiva effekter för de som anställs efter sådana 

avtal. I förvaltningens svar på vår skrivelse framgår att 

förvaltningen delar Liberalernas bild av YA-jobben som positiva för 

att få unga i arbete. Det är därför egendomligt beslut att inte 

fortsätta med YA-jobben. 

Att yrkesintroduktionsanställningarna prioriteras bort motiveras 

med att dessa har ersatts med utbildningskontrakt. Det är en 

problematisk ersättning eftersom de båda åtgärderna skiljer sig 

mycket åt. Utbildningskontrakten syftar till att få unga att ta sin 

gymnasieexamen och YA-jobben att få unga i arbete som har svårt 

att ta sig in på arbetsmarknaden. YA-jobben är i grunden inte en 

arbetsmarknadsåtgärd utan ett sätt att göra det enklare att anställa 

unga. Det är ett riktigt jobb att gå till. Utbildningskontrakt har 

däremot karaktären av en arbetsmarknadsåtgärd som syftar till att 

försöka flytta unga närmare arbetsmarknaden – inte nödvändigtvis 

in på den. 

Liberalerna ser fortsatt goda möjligheter för 

yrkesintroduktionsanställningarna. Jobben har goda resultat både i 

Stockholm och i landet som helhet. Vi beklagar att majoriteten trots 

detta valt att sluta med YA-jobben. 
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§ 11 

Svar på skrivelse om jämställdhet i arbetsmarknadsinsatserna 

AMN 2016-0100-01.05 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden hänvisar till förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

Ärendet 

En skrivelse har inkommit till arbetsmarknadsnämnden från 

Johanna Sjö m.fl. (M), Hanna Gerdes (FP), Johan Fälldin (C) och 

Ofelia Namazova (KD) angående jämställdhet i 

arbetsmarknadsinsatserna. Enligt skrivelsen är det färre kvinnor än 

män som under etableringstiden får ta del av arbetsförberedande 

insatser genom Arbetsförmedlingen och färre kvinnor än män som 

har instegs- eller nystartsjobb. Arbetsmarknadsförvaltningen 

ombeds redogöra för om det finns liknande skillnader mellan 

andelen kvinnor och män som deltar i flera av Stockholms stads 

insatser samt vad dessa skillnader i sådana fall beror på.  

 

I redogörelsen framkommer att det totala antalet inskrivna på 

Jobbtorg Stockholm under mätperioden är relativt jämnt fördelat 

mellan kvinnor och män. Liknande resultat gäller även deltagande i 

arbetsförberedande insatser. Inom målgruppen 16-29 år var det 

dock generellt fler män inskrivna än kvinnor, andelen som deltagit i 

arbetsförberedande insatser följer i linje med andelen inskrivna. På 

SFI Stockholm var det varaktigt något fler kvinnor inskrivna än 

män, störst skillnad var det på Intensiv svenska för akademiker 

(SIFA). På Centrum för samhällsorientering var fördelningen, 55 

procent män och 45 procent kvinnor.   

 

Utifrån resultaten anser förvaltningen att det under mätperioderna 

varit relativt jämn fördelning mellan kvinnor och män i redovisade 

insatser, med undantag för SIFA. SFI Stockholm börjar under året 

ett arbete med att se över orsaker till överrepresentationen av 

kvinnor i SFI i allmänhet och SIFA i synnerhet. Samtidigt ser 

förvaltningen att det finns skillnader inom inriktningar på insatser, 

såsom andelen kvinnor i arbetslagsanställning och andelen män i 

Yrkesintroduktionsanställning. Därtill är andelen inskrivna män 16-

29 år fortfarande högre än andelen kvinnor 16-29 år.  

 

Som en del i att arbeta med dessa skillnader utvecklas den 

uppsökande verksamheten för att både nå fler kvinnor mellan 16-29 

år och fler kvinnor med svag ställning på arbetsmarknaden. Även 

Centrum för samhällsorientering har börjat arbeta uppsökande för 

att nå fler anhöriginvandrare. Därtill har, inom ramen för ett större 
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arbete med jämställdhetsintegrering, ett arbete initierats för att säkra 

att matchningar till insatser baseras på individuella förutsättningar 

och inte förutfattade meningar eller stereotypa könsroller.  

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

2 juni 2016. 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Johanna Sjö m.fl. (M) samt ledamoten Gulan 

Avci (L) lämnade följande särskilda uttalande. 

Utanförskapet växer och väntas om några år omfatta uppemot en 

miljon personer. Det är en utveckling som Sverige inte har råd med. 

Att bryta utanförskapet är en central politisk uppgift, såväl 

nationellt som lokalt, under de kommande åren. 

En särskilt utsatt grupp, vilka har mycket svårt att få fäste på svensk 

arbetsmarknad, är utrikes födda kvinnor. Endast knappt hälften av 

utomeuropeiskt födda kvinnor var sysselsatta 2014. Det är därför 

viktigt att de insatser som görs för att få in fler på arbetsmarknaden 

präglas av ett tydligt jämställdhetsperspektiv där möjligheten att få 

stöd inte påverkas av vilket kön en person har. 

Det är välkommet att många delar av Stockholms stads 

arbetsmarknadsarbete jämlikt når ut till såväl män som kvinnor och 

att arbetsmarknadsförvaltningen anger att detta är ett prioriterat 

område att arbeta vidare med. Samtidigt finns det område där 

ansträngningar bör öka alldeles särskilt. Det gäller framförallt 

insatserna kring unga på jobbtorgen där det finns en klar övervikt 

vad gäller män jämfört med kvinnor. Den uppsökande 

verksamheten, vilken förvaltningen talar om i sitt svar på 

skrivelsen, är central för detta och bör ges stor prioritet framöver. 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Ofelia Namazova (KD) lämnade följande 

ersättaryttrande. 

 

Utanförskapet växer och väntas om några år omfatta uppemot en 

miljon personer. Det är en utveckling som Sverige inte har råd med. 
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Att bryta utanförskapet är en central politisk uppgift, såväl 

nationellt som lokalt, under de kommande åren. 

 

En särskilt utsatt grupp, vilka har mycket svårt att få fäste på svensk 

arbetsmarknad, är utrikes födda kvinnor. Endast knappt hälften av 

utomeuropeiskt födda kvinnor var sysselsatta 2014. Det är därför 

viktigt att de insatser som görs för att få in fler på arbetsmarknaden 

präglas av ett tydligt jämställdhetsperspektiv där möjligheten att få 

stöd inte påverkas av vilket kön en person har. 

 

Det är välkommet att många delar av Stockholms stads 

arbetsmarknadsarbete jämlikt når ut till såväl män som kvinnor och 

att arbetsmarknadsförvaltningen anger att detta är ett prioriterat 

område att arbeta vidare med. Samtidigt finns det område där 

ansträngningar bör öka alldeles särskilt. Det gäller framförallt 

insatserna kring unga på jobbtorgen där det finns en klar övervikt 

vad gäller män jämfört med kvinnor. Den uppsökande 

verksamheten, vilken förvaltningen talar om i sitt svar på 

skrivelsen, är central för detta och bör ges stor prioritet framöver. 
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§ 12 

Svar på skrivelse om upphandling av vuxenutbildning - komvux 

och sfi 

AMN 2016-0131-01.01 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

Ärendet 

En skrivelse angående pågående upphandling av utbildning inom 

komvux och sfi har inkommit till arbetsmarknadsnämnden från 

Johanna Sjö (M), Gulan Avci (L), Johan Fälldin (C) samt Ofelia 

Namazova (KD). I skrivelsen ställs frågor med anledning av den 

pågående upphandlingen och den utdragna process som 

upphandlingen har kringgärdats av. 

 

Våren 2014 påbörjades upphandling av sfi och komvux i en och 

samma upphandling då avtal enligt tjänstekoncession som ingicks 

under 2011 skulle löpa ut vid halvårsskiftet 2015. Sedan dess har 

två upphandlingar genomförts med samma syfte och liknande 

innehåll. Permanenta ramavtal har ännu inte kunnat tecknas på 

grund av överprövningar till förvaltningsrätten. På grund av detta 

bedrivs utbildningar idag, sedan 1 juli 2015, via tillfälliga avtal. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

2 juni 2016. 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 
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§ 13 

Beslut om deltagande i Kvalitetsutmärkelsen 2016 

AMN 2016-0188-01.05 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att godkänna att Frans 

Schartaus handelsinstitut, Jobbstart och Jobbtorg Vällingby 

deltar i Kvalitetsutmärkelsen 2016. 

Ärendet 

Kvalitetsutmärkelsen är en del av det systematiska kvalitetsarbetet 

inom Stockholms stad och syftar till att lyfta fram och belöna 

enheter som arbetar med kvalitetsutveckling. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden nominerar Frans Schartaus 

handelsinstitut, Jobbstart och Jobbtorg Vällingby som deltagare i 

stadens kvalitetsutmärkelse 2016. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

2 juni 2016. 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 
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§ 14 

Redovisning av uppdrag om att utreda förutsättningarna för att 

inrätta ett informationscentrum om migrantarbetares rättigheter 

i samarbete med arbetsmarknadens parter 

AMN 2016-0196-01.01 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att godkänna 

förvaltningens redovisning av uppdraget och att skicka 

redovisningen till kommunstyrelsen för kännedom. 

Ärendet 

I budget 2016 fick arbetsmarknadsnämnden uppdraget att 

tillsammans med kommunstyrelsen utreda förutsättningarna för att 

inrätta ett informationscentrum om migrantarbetares rättigheter i 

samarbete med arbetsmarknadens parter.  

 

Utredningen har fokuserat på den juridiska ansvarsfördelningen 

mellan olika myndigheter, storlek och sammansättning på gruppen 

migrantarbetare samt redan befintligt stöd till olika målgrupper 

inom gruppen migrantarbetare.  

 

Utredningen visar att information om arbetslagstiftning, 

arbetstillstånd och i övrigt gällande regler på arbetsmarknaden i 

första hand är ett statligt ansvar om man ser till ansvarsfördelningen 

mellan olika myndigheter.  

 

Förvaltningen konstaterar även att arbetsmarknadsnämnden inte har 

något allmänt uppdrag att ge information till personer som har ett 

arbete. Förvaltningens informationsansvar sträcker sig till aspiranter 

och studerande inom nämndens olika verksamheter.  

 

Förvaltningen konstaterar dock att det i Stockholms stad och län 

befinner sig en stor del av landets migrantarbetare – men att 

skillnaden i behov sannolikt är stor mellan olika målgrupper inom 

gruppen migrantarbetare. Det skulle kunna motivera att det i 

regionen upprättas ett informationscenter för migrantarbetare. 

Förvaltningen anser dock att detta i första hand bör vara ett ansvar 

för en regional aktör i samverkan med berörda statliga myndigheter, 

och eventuellt arbetsmarknadens parter, och att ett center i så fall 

bör ge service till hela regionen då det torde vara svårt att avgränsa 

ett sådant center till innevånare i en specifik kommun i regionen. 

 

Vidare anser förvaltningen att om frågan om ett regionalt 

informationscentrum aktualiseras så bör det även omfatta praktisk 

information om svenska samhället samt information från olika 
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myndigheter. Detta i likhet med de medborgarkontor som 

Stockholms stad bedriver runt om i kommunen.  

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

2 juni 2016. 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Johanna Sjö m.fl. (M) samt ledamoten Gulan 

Avci (L) lämnade följande särskilda uttalande. 

Den rödgrönrosa majoriteten har i budget 2016 givit 

arbetsmarknadsförvaltningen i uppdrag att tillsammans med 

kommunstyrelsen utreda förutsättningarna för inrättande av ett 

informationscentrum för migrantarbetares rättigheter i samarbete 

med arbetsmarknadens parter. 

Vi ställer oss frågande till detta eftersom arbetsmarknadspolitik 

liksom migrationspolitik är frågor som staten enligt gällande 

lagstiftning har ansvar för och ej är kommunens uppgift. Inom vissa 

begränsade ramar kan kommunen bedriva arbetsmarknadsinsatser 

för enskilda individer i samband med att dessa ansöker om och 

erhåller försörjningsstöd. Detta finns särskilt reglerat i lag. Som 

förvaltningen mycket riktigt påpekar, finns det heller inte något 

allmänt uppdrag för arbetsmarknadsnämnden att bedriva 

informationsverksamhet till grupper, som har ett arbete, utan enbart 

till aspiranter och studerande inom nämndens ansvarsområde. Att 

den största andelen migrantarbetare råkar finnas i Stockholm utgör 

inget skäl i sig att göra övertramp på de juridiska ansvarsgränser 

som råder. 

Som förvaltningen även framhåller i sitt tjänsteutlåtande, är gruppen 

migrantarbetare ingen homogen grupp utan består av flera olika 

delgrupper, var och en med helt olika behov av stöd där staten har 

ansvar för vissa grupper och kommunen för andra. Att inrätta ett 

informationscentrum enligt ovan för alla dessa grupper oberoende 

av deras behov av stöd och oberoende av myndighetsansvar är 

definitivt inte rätt lösning. 



 Protokoll AMN 2016-06-14 

Sida 26 (29)  

 

 

 

 

 

Det finns därför ingen som helst anledning, att genom en utredning 

och ett kommunalt beslut flytta fram kommunens bopålar ytterligare 

för att även omfatta sådana målgrupper, som enligt lag är att 

hänföra till statens ansvar. 

Vi instämmer i förvaltningens synpunkter, att en mer djupgående 

utredning först behövs kring alla dessa migrantgruppers behov av 

stöd samt att inrättande av ett informationscentrum för 

migrantarbetare är ett statligt ansvar. 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Ofelia Namazova (KD) lämnade följande 

ersättaryttrande. 

 

Den rödgrönrosa majoriteten har i budget 2016 givit 

arbetsmarknadsförvaltningen i uppdrag att tillsammans med 

kommunstyrelsen utreda förutsättningarna för inrättande av ett 

informationscentrum för migrantarbetares rättigheter i samarbete 

med arbetsmarknadens parter. 

 

Vi ställer oss frågande till detta eftersom arbetsmarknadspolitik 

liksom migrationspolitik är frågor som staten enligt gällande 

lagstiftning har ansvar för och ej är kommunens uppgift. Inom vissa 

begränsade ramar kan kommunen bedriva arbetsmarknadsinsatser 

för enskilda individer i samband med att dessa ansöker om och 

erhåller försörjningsstöd. Detta finns särskilt reglerat i lag. Som 

förvaltningen mycket riktigt påpekar, finns det heller inte något 

allmänt uppdrag för arbetsmarknadsnämnden att bedriva 

informationsverksamhet till grupper, som har ett arbete, utan enbart 

till aspiranter och studerande inom nämndens ansvarsområde. Att 

den största andelen migrantarbetare råkar finnas i Stockholm utgör 

inget skäl i sig att göra övertramp på de juridiska ansvarsgränser 

som råder. 

 

Som förvaltningen även framhåller i sitt tjänsteutlåtande, är gruppen 

migrantarbetare ingen homogen grupp utan består av flera olika 

delgrupper, var och en med helt olika behov av stöd där staten har 

ansvar för vissa grupper och kommunen för andra. Att inrätta ett 

informationscentrum enligt ovan för alla dessa grupper oberoende 

av deras behov av stöd och oberoende av myndighetsansvar är 

definitivt inte rätt lösning. 

 

Det finns därför ingen som helst anledning, att genom en utredning 

och ett kommunalt beslut flytta fram kommunens bopålar ytterligare 



 Protokoll AMN 2016-06-14 

Sida 27 (29)  

 

 

 

 

 

för att även omfatta sådana målgrupper, som enligt lag är att 

hänföra till statens ansvar. 

 

Vi instämmer i förvaltningens synpunkter, att en mer djupgående 

utredning först behövs kring alla dessa migrantgruppers behov av 

stöd samt att inrättande av ett informationscentrum för 

migrantarbetare är ett statligt ansvar. 
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§ 15 

Anmälan om ärende enligt lex Sarah i egen regi inom Jobbtorg 

Stockholm 

AMN 2016-0118-01.05 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att godkänna anmälan. 

 

§ 16 

Månadsrapport för maj 2016 

AMN 2015-0297-01.02 

1. Arbetsmarknadsnämnden godkänner månadsrapporten och 

beslutar att lägga den till handlingarna 

 

§ 17 

Anmälningsärenden 

Arbetsmarknadsnämnden lägger följande ärenden till handlingarna: 

a) Arbetsmarknadsnämndens protokoll från den 17 maj 2016, 

justerat den 23 maj 2016 

b) Protokoll från möte med rådet för funktionshinderfrågor den 8 

juni 2016. 

c) Beslut fattade av tjänsteman enligt delegation inom området 

ekonomi/upphandling med dnr AMN 2016-0083 samt AMN 

2016-0094 

d) Till nämnden inkomna handlingar till och med den 2 juni 

2016. 

e) Protokoll från förvaltningsgruppens möte den 9 juni 2016 

justerat den 10 juni 2016. 
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§ 18 

Nämndens frågor 

En skrivelse angående sommarjobb överlämnades från Johanna Sjö 

(M), Gulan Avci (L), Johan Fälldin (C) samt Ofelia Namazova 

(KD) till nämnden för beredning. 

 

§ 19 

Förvaltningsinformation 

Förvaltningschef Arjun Bakshi lämnade följande information. 

- Förvaltningsrätten har gett nämnden rätt i frågan om 

överprövningar av upphandling av sfi och komvux. 

Förvaltningen avvaktar nu att avtalsspärren löper ut och att 

eventuella överprövningar kommer in till Kammarrätten. 

- Fredagen den 17 juni invigs det nya Jobbtorg Unga Globen-

Skärholmen på Palmfeltsvägen. 

  

______________________ 

 


